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Mesterszakos diplomadolgozatom témáját az adta, hogy pedagógiai munkám során 

tapasztaltam, hogy a gyermekek milyen szeretettel és gondoskodással fordulnak az óvoda 

csoportszobájában található akváriumban lakó halak és a terráriumban élő afrikai óriáscsigák 

felé. A dolgozatomban annak jártam utána, hogy honnan indul az állatasszisztált intervenció. 

Kitekintést tettem, hogy Angliában és Németországban miként működik az állatasszisztált 

intervenció. Utánajártam, hogy mely állatfajok a legalkalmasabbak arra, hogy a pedagógia 

folyamatokban részt vegyenek. Részletesen leírtam, hogy milyen feltételei vannak annak, 

hogy egy kutya terápiás kutya legyen, illetve több magyar kutatást is bemutattam az 

állatasszisztált intervenció pedagógiában való hasznosításáról. 

Saját kutatásom során előre megfogalmazott szempontok alapján megfigyeltem óvodában 

kutyával asszisztált bemutató foglalkozásokat, valamint több alkalommal hospitáltam olyan 

óvodai csoportokban, ahol heti rendszerességgel van kutyás terápia. Kétszemélyes helyzetben 

interjút készítettem a csoportok gyógypedagógusaival, a terápiás kutya felvezetővel, és egy 

másik óvodában dolgozó óvodapedagógussal, aki részt vette a Magyar Agrár -és 

Tudományegyetem (anno Kaposvári Egyetem) állatasszisztált kutatásában. A rendszeres 

kutyás terápiában résztvevő gyermekeknél valóban látható volt fejlődés. A 

gyógypedagógusok véleménye különbözött az kutyás terápia megítélése kapcsán, illetve arra 

is fény derült, hogy az egyik gyógypedagógus nem kedveli a kutyákat, így passzívan vesz 

részt a foglalkozásokon. A minél sikeresebb foglalkozások tekintetében a gyógypedagógus és 

a felvezető egyetértetek abban, hogy a ha lenne lehetőség hetente többszöri foglalkozást 

szervezni az lenne az ideális a gyermekek fejlesztése szempontjából. 

 


